



## General Omar Sabry, Honor Swimmer, Egypt, 1965



Personal Website (None known)

**General Omar Sabry** was a swimmer in a 6-man relay from Egypt that completed an English Channel crossing from England to France in 11 hours and 11 minute on 7 September 1949, breaking the existing record of 12 hours and 35 minutes set in 1938 by a French relay team. The members included Marie Hassan Hamad, Mohmod Mahamed Hassan, Omar Sabry, Ahmad El Zerkani, Aley Addine and IMSHOF Honoree Hassan Abdel Rehim. This was the first win for Egypt in a channel race. He qualified for the team buy taking 2nd and 3rd in 10k training races twice around Zamalek Island near Cairo. He also played for the Egyptian Olympic water polo team at the 1952 Helsinki Olympics

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

## Arabic Translation

اللواء عمر صبري من مصر 1965  
كان عمر صبري ضمن فريق مكون من 6 اشخاص يمثلون مصر لعبور القناة الانجليزي المانش من انجلترا الي فرنسا وفي زمن وقدره 11ساعه  
و11دقيقه في يوم 7سبتمبر 1949 محطمين الرقم المسجل باسم الفريق الفرنسي المسجل من عام 1938  
وكان الفريق المصري مكون من ماري حسن حامد -محمود محمد حسن -عمر صبري -احمد الزرقاني -علي الدين -حسن عبد الرحيم وكان هذا  
اول فوز لمصر في سباقات عبور المانش  
تأهل عمر صبري لدخول منتخب مصر مرتين بعد محاولات اختيار السباحين من خلال تجارب التدريبات 10كم حول جزيره الزمالك حيث  
حصل علي المركز الثاني ومره أخري علي المركز الثالث  
وايضا كان ضمن منتخب مصر الأولمبي لكره الماء عام 1952